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Rising Star | Alexandra Iancu, unul dintre cei mai buni absolvenți ai promoției

2022, a ales echipa ZRVP. ”Odata intrat în profesie, media de la facultate nu mai

conteaza atât de mult, pentru ca „examenele” din practica au alte criterii de reușita

și este important sa demonstrezi ca te vei putea încadra în aceste criterii”

Alexandra Iancu și-a susținut licența în anul 2022, fiind printre cei mai buni absolvenți ai generației sale.

Dupa finalizarea studiilor la Facultatea de Drept din cadrul Universitații din București, tânara s-a îndreptat

catre avocatura, iar în prezent este Associate în cadrul ZRVP. Decizia de a-și îndrepta pașii catre aceasta

profesie nu a fost una întâmplatoare, Alexandra având în minte înca din perioada liceului ideea de a-și

construi o cariera în domeniul juridic. 

„Motivul pentru care am optat pentru Facultatea de Drept are în spate o poveste personala care a început acum

mult timp și a avut un deznodamânt fericit, în ciuda experienței neplacute. Întrucât cel care a contribuit la acest

deznodamânt a fost un avocat, în mintea mea de copil de 11-12 ani, am asociat avocații cu niște oameni buni, care

ajuta alți oameni sa li se faca „dreptate”. Atunci mi-a venit în minte pentru prima oara aceasta idee, pe care am

pastrat-o pe tot parcursul liceului. Desigur, acest gând ingenuu s-a „maturizat” treptat, pe masura ce am început sa

ma cunosc și sa analizez daca am calitațile necesare nu doar pentru a termina aceasta facultate, ci și pentru a

accede într-una dintre profesiile juridice. Evident ca în tot acest proces am analizat și alte posibilitați, dar nu am

identificat nicio alta varianta care sa ma atraga cu adevarat. Având în minte acest gând, am ales profilul Filologie,

care mi s-a parut mai adecvat la acel moment, însa am început pregatirea propriu-zisa pentru admitere în ultimul

an de liceu”, marturisește interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

Dupa finalizarea studiilor, opțiunea sa a fost aceea de a se îndrepta catre litigiile civile, catre practica de contencios

administrativ și arbitraje (preponderent în domeniul construcțiilor).

Înca din timpul facultații a fost atrasa de Dreptul Civil deoarece poate naște dificultați practice extrem de variate.

„Contenciosul administrativ se studiaza destul de puțin în facultate, având în vedere complexitatea acestuia, însa

mi s-a parut interesant de aprofundat. Cât despre arbitraje, în facultate se predau doar noțiuni elementare de

arbitraj, prin urmare atunci când mi s-a oferit aceasta oportunitate, am acceptat-o din dorința de a face ceva nou și

provocator. Admiterea în Barou nu este atât de grea, daca ai fost constant pe parcursul facultații, care, într-adevar,

este destul de dificil de parcurs. În orice caz, provocarile din practica sunt cele cu adevarat dificile, așa ca pot

spune ca perioada anterioara reprezinta un antrenament destul de bun pentru ceea ce va urma”, precizeaza

avocatul.

Pâna sa ajunga în aceasta etapa a dezvoltarii sale, Alexandra Iancu a trecut printr-o serie de transformari care au

ajutat-o sa se dezvolte și sa se formeze.

A absolvit Colegiul Național „Unirea” Focșani, amintindu-și ca perioada liceului a fost extrem de importanta atât

în dezvoltarea sa personala, cât și în cea academica. „Pe parcursul liceului am avut ocazia sa ma cunosc, sa îmi

page 1 / 3



www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2025-03-03 10:31:28

descopar și sa îmi valorific aptitudinile și, poate cel mai important, sa leg cele mai strânse prietenii. Implicarea în

echipa de dezbateri a liceului a fost una dintre cele mai frumoase experiențe de-ale mele, întrucât mi-am dezvoltat

capacitatea de a vorbi în public și de a construi argumente, precum și spiritul de echipa, aspecte extrem de

importante pentru profesia aleasa”, argumenteaza tânara.

Dupa Bacalaureat, a susținut admiterea la Facultatea de Drept, reușind sa treaca peste etapa concursului cu 84 de

puncte, rezultat care a adus-o foarte aproape de cei care au primit burse de merit. Situația aceasta a ambiționat-o și

a determinat-o sa munceasca foarte mult pentru a intra și ea în rândul studenților cu bursa de merit, lucru care s-a

și întâmplat. „Deși am avut în general rezultate academice bune, nu cred ca acestea reflecta întotdeauna potențialul

celor care le obțin. Prin urmare, m-am bucurat de acest rezultat, dar am știut ca e doar o etapa din parcursul meu

academic și ca odata ce voi începe facultatea, va trebui sa iau totul de la zero”, atrage atenția interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

Despre prima sesiune nu prea își mai aduce aminte, probabil pentru ca a fost o perioada destul de dificila și

stresanta. A fost etapa care i-a aratat ca este foarte important sa știi sa te relaxezi, sa te bucuri de procesul de

învațare, sa încerci sa înțelegi cât mai bine ceea ce înveți și sa tratezi examenele cu calm și cu încredere. „Evident

ca pe parcursul sesiunilor urmatoare nu mi-a reușit de fiecare data acest lucru, însa cu siguranța am simțit ca

abordarea mea în ceea ce privește gestionarea stresului s-a îmbunatațit”, mai spune Alexandra.

                             Citește și

→     Rising Stars | Tudor Bonifate, primul admis la Facultatea de Drept și    mai apoi șef de promoție în

2022, cu media 10, a ales sa profeseze ca    avocat la Țuca Zbârcea & Asociații: ”Învaț permanent – de la   

avocații care ma coordoneaza, de la colegii mei avocați, de la    profesorii cu care am șansa de a colabora la

facultate, de la studenții    mei. Cred ca avocatura ma face un profesor mai bun, dupa cum    profesoratul

ma face un avocat mai bun” 

Facultatea nu trebuie sa fie un scop în sine, ci doar un mijloc

Atunci când vine vorba despre alegerea unei facultați, interlocutoarea 

Biz

Lawyer este de parere ca tinerii ar trebui

sa își dedice timpul atât cunoașterii de sine, cât și înțelegerii perspectivelor existente dupa terminarea facultații.

„Dupa cum ne spuneau mulți dintre profesorii noștri, facultatea nu trebuie sa fie un scop în sine, ci doar un mijloc

pentru atingerea scopului urmarit. Prin urmare, cred ca tinerii ar trebui mai întâi sa identifice un scop, prin

raportare la personalitatea, aptitudinile și pasiunile pe care le au și apoi sa aleaga mijlocul adecvat pentru atingerea

lui. Acest “algoritm” propus nu presupune doar o operațiune matematica, ci ar trebui sa aiba în spate o analiza

atenta a sinelui”, nuanțeaza tânara.

În opinia sa, succesul unui student se datoreaza curiozitații, bucuriei de a studia, dorinței de a înțelege cât mai bine

ceea ce studiaza și curajului de a-și exprima opiniile juridice, fara teama de a greși. „Toate acestea funcționeaza

mult mai bine într-un context de viața echilibrat”, puncteaza Alexandra.

Totodata, mai crede ca rezultatele academice pot fi cel mult un indiciu al potențialului. Aceste indicii pot stârni

interesul, dar sunt adesea insuficiente. „Prin urmare, a trebuit sa îmi dovedesc cunoștințele și aptitudinile dupa

criterii proprii caselor de avocatura la care am aplicat dupa primirea în profesie. Cu alte cuvinte, odata intrat în

profesie, media de la facultate nu mai conteaza atât de mult, pentru ca  „examenele” din practica au alte criterii de

reușita și este important sa demonstrezi ca te vei putea încadra în aceste criterii. Sunt de parere ca avem de învațat

de la fiecare om pe care îl întâlnim sau cu care interacționam. Prin urmare, sunt genul de persoana care se ghideaza

mai degraba dupa valori și nu dupa modele și îi admir pe cei care împartașesc valori precum corectitudinea,

echilibrul și dedicarea”, explica avocatul.

page 2 / 3

https://www.bizlawyer.ro/stiri/piata-avocaturii/rising-stars-tudor-bonifate-primul-admis-la-facultatea-de-drept-si-mai-apoi-sef-de-promotie-in-2022-cu-media-10
https://www.bizlawyer.ro/stiri/piata-avocaturii/rising-stars-tudor-bonifate-primul-admis-la-facultatea-de-drept-si-mai-apoi-sef-de-promotie-in-2022-cu-media-10
https://www.bizlawyer.ro/stiri/piata-avocaturii/rising-stars-tudor-bonifate-primul-admis-la-facultatea-de-drept-si-mai-apoi-sef-de-promotie-in-2022-cu-media-10
https://www.bizlawyer.ro/stiri/piata-avocaturii/rising-stars-tudor-bonifate-primul-admis-la-facultatea-de-drept-si-mai-apoi-sef-de-promotie-in-2022-cu-media-10
https://www.bizlawyer.ro/stiri/piata-avocaturii/rising-stars-tudor-bonifate-primul-admis-la-facultatea-de-drept-si-mai-apoi-sef-de-promotie-in-2022-cu-media-10


www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2025-03-03 10:31:28

Facultatea pe care a absolvit-o are foarte multe plusuri, dar și parți care ar trebui îmbunatațite. Unul dintre plusuri

este acela ca are unii dintre cei mai buni profesori și ca aceștia nu coboara standardele atunci când vine vorba

despre evaluarea studenților. „Cred ca programa în sine nu este o problema (cu mici excepții), ci modul în care

aceasta este aplicata. Prin urmare, cred ca ar trebui sa se puna mai mult accentul pe aplicarea în practica a

instituțiilor de drept și mai puțin pe volumul mare de teorie, lipsit de exemple practice. Dupa cum am anticipat,

unul dintre minusuri ar fi faptul ca se pune accentul pe teorie și, uneori, foarte puțin sau chiar deloc pe practica.

Este adevarat ca practica înseamna teorie aplicata, dar sunt de parere ca este mult mai ușor sa asimilezi și sa

înțelegi noțiuni teoretice atunci când acestea sunt discutate practic. Astfel, studenții pot acumula informații pe

termen mediu și lung, nu doar pe termen scurt, exclusiv în vederea promovarii examenelor”, atrage atenția

interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

Cu plusuri și minusuri, Facultatea de Drept din cadrul Universitații din București este una dintre instituțiile de

învațamânt de prestigiu din România care deschide multe oportunitați dupa absolvire. „La nivelul pieței din

București, pe care o cunosc mai bine, cred ca sunt destul de multe oportunitați pentru tinerii absolvenți, însa, din

pacate, remunerația nu este, adesea, pe masura”, menționeaza avocatul.

Privind în urma la tot ceea ce a trait pâna acum, Alexandra nu se vede acționând altfel decât a facut-o pâna acum.

Marturisește ca a facut de mai multe ori un exercițiu de imaginație, și anume, și-a imaginat ce ar fi ales, daca nu ar

fi optat pentru Drept și nu a reușit sa gaseasca niciun raspuns pâna acum. „Motivul este acela ca nu am gasit niciun

domeniu care sa raspunda nevoii mele de dinamism și creativitate, prin raportare la aptitudinile și pasiunile mele.

Faptul ca dreptul este într-o continua schimbare îmi ofera garanția ca este foarte greu sa te plictisești de acest

domeniu, daca îți place ceea ce faci”, încheie tânara.

                     Citește și

→    De vorba cu studenții admiși în fruntea listei la Facultatea de Drept a   Universitații București |

Bianca-Elena Banațeanu, a treia admisa din   generația ei, care continua sa fie de ”zece pe linie”: Mi-am

dorit sa   pot contribui la crearea unei societați corecte, în care justiția sa   primeze și fiecare sa aiba

certitudinea ca drepturile îi vor fi   respectate
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